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„Annyira erős a hazánk, amennyire erősek
családjai és települései”

/Kövér lászló a tököli bölcsöde avatása/

feLAVATTáK A TöKöLI BöLcSőDéT

Új pálya társasági adóból
MegTörTénT A MűfüVeS PáLyA áTADáSA

2014. szeptember 25-én, 10 órakor került sor az új, 40 férőhe-
lyes tököli Bölcsöde átadási ünnepségére, amely a Széchenyi
Terv keretében, a KMOP-4.5.2-11 pályázat útján valósult meg.

2014. október 4-én került sor az új műfüves pálya avató ünnep-
ségére Tökölön, a sportpályán. Beszédet mondott Benkő
Tamás, a Magyar Labdarúgó Szövetség Pest Megyei Igazgatója

és Hoffman Pál, Tököl város polgármestere. 
A pályát felavatta Hamar István, a Tököl VSK elnöke Az ünnepség

díszvendége volt Détári Lajos, 61-szeres magyar válogatott és ötszörös
világválogatott labdarúgó, valamint Kardos József 33-szoros magyar
válogatott labdarúgó. 

Az avató ünnepség után a Tököl VSK utánpótlás labdarúgói ját-
szottak bemutató mérkőzést. Vezetőjük Joszkin Márk, a Tököl VSK
saját nevelésű felnőtt labdarúgója. 
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Kövér lászló, az Országgyűlés
elnöKe bölCsŐde avató beszéde

Tisztelt államtitkár úr! Tisztelt Polgármester úr! Kedves Tököliek!
tisztelt Hölgyeim és Uraim!

A mai találkozásunk története nagyon régen, egy grófkisasszony
álmával kezdődött. Két évszázaddal ezelőtt gróf Brunszvik Teréz fi-
gyelt fel először a munkába járó nők és gyermekeik gondjaira. ő nem
csak észrevette a családok, a kisgyerekek és szüleik rendkívül nehéz
helyzetét, de először tett valamit ellene. generációkért dolgozott:
munkája nyomán létrejöttek a „kisded óvás” kezdetei, s ma már csak
nagyon kevesen vannak olyanok, akiknek az életéhez nem tesz hozzá
valamit a bölcsőde vagy később az óvoda. 

A munkába járás és a gyermeknevelés ma is komoly kihívás, ami ko-
molyan hat a munkába állás lehetőségeire, a gyermekek megszületésére,
egy kiegyensúlyozott, harmonikus családi élet megteremtésére. Kihívás,
amire válaszokat kell adni, probléma, ami körültekintő megoldást igé-
nyel. A tét óriási: a nemzet jövője – csak így egyszerűen szólva. 

A kormány vagy az önkormányzat senkinek sem mondhatja meg,
hogyan éljen. A feladatuk ennél sokkal több és sokkal kevesebb: szol-
gálniuk kell az emberek életét. Hozzá kell tenniük azt a segítséget,
amit csak adni képesek. Mindenkinek – miközben a közösség várhatja
és elvárhatja a saját erőfeszítés megtételét – úgy kell segíteni, hogy a
saját helyzete szerint választhassa a legjobb megoldást. 

elő kell tudni segíteni, hogy az anyák – ha úgy döntenek – vissza
tudjanak menni dolgozni. ezt a célt szolgálja egyebek mellett a böl-
csőde építés és a bölcsődékben a jó pedagógus közösség létrehozása.
A tapasztalat azt mutatja, hogy a bölcsőde különösen fontos a hátrá-
nyos helyzetű családok esetében: számukra jelent leginkább könnyebb-
séget a munkaerőpiacon való tartós megkapaszkodáshoz.

elő kell segíteni, hogy az anyák – ha úgy döntenek – otthon ma-
radhassanak, ameddig csak lehet, hogy a gyermeküket családi körben
neveljék. 

A támogatási rendszer és az adókedvezmények átalakítása révén
ma anyagi értelemben lényegesen könnyebb gyermeket, főként sok
gyermeket nevelni, mint 2010-ben. Tisztában vagyunk a felelősséggel
kormányzati és önkormányzati politikusokként, s amit lehet, eztán is
meg fogunk tenni ezen ügy sikerre viteléért.

tisztelt Hölgyeim és Uraim!
tökölön jó élni: jól mutatja ezt, hogy egyre többen választják ottho-

nukul. egyre többen választják otthonukul egyfelől, akik csak munka-
időben akarnak szembesülni a főváros rohanásával, s új nyugodt helyre
vágynak, másfelől azok, akik vidékről a főváros közelébe költöznek, de
nem akarnak elszakadni a jó levegőtől és a kerti gyümölcsfáktól. 

Sokat és bölcsen kell tenni azért, hogy Tökölön a továbbiakban is
jó legyen élni: meg kell találni a „fejlődés” és a „megőrzés” két alap-
vető gondolata közti egyensúlyt. A fejlődés nem csak növekedést je-
lent, hanem megújítást, könnyebbséget a mindennapokban, jó és ha-
tékony működést is. 

tisztelt Hölgyeim és Uraim! 
ez a mai találkozásunk jól példázza azt, hogy Tököl városa család-

barát önkormányzat.
A választási kampány kellős közepén könnyű szalagot átvágni –

mondhatná valaki. Kérem, ne feledjék, azért tud most avatni a város
és szalagot átvágni a polgármester, mert hosszú éveken keresztül el-
végezte a munkáját. felmérte az itt élők lehetőségeit és igényeit: a
munkába járás segítéséhez bölcsödére van szükség. Megkereste és
megtalálta azokat a lehetőségeket, azokat az eszközöket, amelyekkel
mindez elérhető volt. Megtalálta azokat az alkalmas szakembereket
és együttműködő partnereket, akikkel megálmodták, megtervezték,
megpályázták, engedélyeztették, megszervezték, felépítették, ellen-
őrizték és elszámolták ezt a nagyszerű bölcsődét. 

ez a mostani szép épület, amely akadálymentes és nem mellesleg
az energia nagy részét napkollektorokkal gyűjti be – így nagyságren-
dekkel kisebb lesz a fenntartási költsége is –, s amelyben egy rendkívül
jó pedagógus közösség dolgozik, mindennap várja a legkisebbeket:
Tököl minden bölcsődése számára nyitva áll, s van még hely a jövő
létszámbővítése számára is. ez az intézmény segítője lesz a város fej-
lődésének – mind nagyságában, mind minőségben. 

Ha Tököl fejlődik, vele gyarapodik az egész haza – nem csak adó-
forintokban, hanem lélekszámban is. ez a bölcsőde – hadd mondjam
így – a jövő, ami elkezdődött.

Az elmúlt esztendőkben több mint ezer új bölcsődei férőhelyet ad-
hattunk át, és a maihoz hasonló ünnepségekre számos helyen kerül
még sor az esztendő hátralévő részében országszerte. A csaknem
38.000 férőhelyes bölcsődei hálózat, kiegészülve a családi „napközbeni
ellátás” szolgálatával immáron, több mint 40.000 kisgyermeknek biz-
tosít ígéretes és szakszerű ellátást. Különös jelentősége van annak is,
hogy ezek a pályázati lehetőségek Közép-Magyarország számára is el-
érhetőek, hiszen Budapest agglomerációja nyújtja a legváltozatosabb
munkalehetőségeket a fiatal édesanyák számra is. A tököli bölcsődei
férőhelyek bővítése, korszerűsítése tehát különösen is örömre ad okot. 

tisztelt tököliek! 
egy új kezdet kezdetén állunk. folytatni fogjuk azt a munkát, amit

eddig végeztünk. Tudjuk jól, hogy amit építünk, és amit átadunk az
nem erre a négy éves és még csak nem is a következő négy éves cik-
lusra szolgál: ebben a bölcsődében is generációk nevelkednek majd.

Mindannyian tudjuk, hogy nagyon sok a tennivalónk: csak az első
lépéseket tettük meg. Tudjuk, hogy a földön kell járni, hogy a feladat
nagyságához mért alázattal kell megtenni, amit meg kell tennünk.
Megvan bennünk a szükséges hit, megvan bennünk a szükséges elkö-
telezettség.

Tudjuk, annyira erős a hazánk, amennyire erősek a családjai és a
települései. Annyira erős a hazánk és a városunk, amennyire össze-
tartanak benne az emberek, amennyire össze tudnak fogni egymás
érdekében, amennyire össze tudnak fogni jó és fontos ügyek érdeké-
ben, amennyire meg tudják találni a továbblépés lehetőségeit.

Tökölön – ez a bölcsőde jól mutatja – mindhárom sikerült: a tökö-
liek össze tudnak fogni, tudnak együtt dolgozni és meg tudják találni
együtt a továbblépés lehetőségeit. 

Minden újszülött gyermek/ azt az üzenetet hordozza,/ hogy az Isten még
nem vesztette el/ bizalmát az emberek iránt.”– mondta az indiai költő
rabindranath Tagore.

Kívánom önöknek, hogy a ma átadandó intézményben óvják és
ápolják ezt az üzenetet.

Csepreghy nándor, a Miniszterelnökség fejlesztéspolitikai
kommunikációért felelős helyettes államtitkára felidézte, hogy 63
ezer fejlesztést zártak le, illetve zárnak le az elkövetkezendő hóna-
pokban, s ezek kiemelt területe a bölcsődei és óvodai ellátás fejlesz-
tése. 2010 és 2014 között megduplázták a bölcsődei férőhelyek szá-
mát, 4 800 új bölcsődei férőhely jött létre, ez év végig pedig további
43 intézményben mintegy 1 200 új férőhelyet adnak át. A napközi
otthonok és óvodai intézmények fejlesztésének területén 2010 óta
hatvan százalékos bővülést értek el. egy három csoportszobás intéz-
mény jött létre, ahol megduplázódott a bölcsődei férőhelyek száma,
valamint új munkahelyeket is teremtettek. 

Hoffman pál (Fidesz-Kdnp) polgármester köszöntőjében egye-
bek mellett arra hívta fel a figyelmet, hogy az elmúlt négy év során
minden korábbinál jelentősebb fejlesztések valósultak meg, és négy-
milliárd forintnyi vagyongyarapodás történt. A most átadott bölcsőde
210 millió forintból épült, amelyhez 150 millió forint volt az állami
támogatás, valamint 60 millió forint hitelt vett fel az önkormányzat.

dants péterné intézményvezető elmondta, hogy az új, modern
épületben a korábbi 20 férőhellyel szemben 40 jött létre, és eggyel
bővült a szobák száma. Meghosszabbodott a nyitva tartás is, és négy
új munkahellyel bővült az intézmény. Az uniós támogatás révén kor-
szerű, megújuló energiaforrást – napkollektoros rendszert – alkal-
mazó, akadálymentesített épületet kapott a település.



KÉPEK ESEMÉNYEK

Kétszáz vendéget fogadott a gyöngyvirág nyugdíjas
Klub a Művelődési Központban. évek óta hagyo-
mány Anna nap tájékán, hogy a tököli nyugdíjas

klub Bagyó Mártonné vezetésével környékbeli nyugdíjas
klubokat lát vendégül. 

érd, ráckeresztúr, Szigetcsép, Szigetszentmiklós vendé-
geit szórakoztatták a Tököli Sváb hagyományőrző ének-
egyesület és Marosi Zoltán a program kezdetén. 

Hoffman Pál köszöntőjében az idősek által mutatott
példa, az egymásra figyelés és derűs életszemlélet fontos-
ságáról beszélt. 

A vendégek nemcsak jól szórakoztak, hanem szórakoz-
tattak is, miután szigetszentmiklósi, szigetcsépi énekesek,
zenészek is színpadra léptek.

A gyöngyvirág nyugdíjas Klub tagjait kisérte utolsó par-
lamenti napjainak egyikén Hoffman Pál országgyűlési kép-
viselő, polgármester. 

A zökkenőmentesen szervezett látogatás során nemcsak
a gyönyörű parlamenti termeket, hanem az éppen kiállított
Seuzo kincseket is megtekintették a tököliek.

egymásrafigyelés és derűs életszemlélet
– Tevékeny nyugdíjasok –
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ÖNKORMÁNYZATI SZOLGÁLTATÁSOK

Csak állami kézben lesz egyforma vízdíj (Magyar nemzet)
részlet Szabó Iván szakértővel készült beszélgetésből

nyitva álló uniós kiskapuk
- Fölröppent a hír, hogy a kormány egységesíteni akarja a
vízdíja kat, mert túl nagyok a különbségek az ország egyes régiói
között. Nyékládházán például tízszer annyit fizetnek az emberek
egy köb méter vízért, mint néhány kilométerrel arrébb fekvő
Miskolcon. Ho gyan lehetséges ez?
- A probléma megértéséhez meg kell néznünk, honnan
in dultunk el. A rendszerváltást követően alapelv volt,
hogy a régi tanácsi vállalatok vagyonát az új önkormány-
zatok között kell felosztani. Így korábban 33 víziközmű-
vállalat nagy ré szét szétosztották az újonnan létrejövő ön-
kormányzatok kö zött. ráadásul a törvényi szabályzás hi-
ányában ekkoriban még nem tisztázódtak olyan
alapfogalmak, mint például a közművagyon és az üzemel-
tetői vagyon.

tizedannyi cég
- Ennek miért van jelentősége?
- Azért, mert a közművagyon az önkormányzati törzsva-
gyon ma már a nemzeti vagyon része, ilyenformán nem
idegenít hető el és nem terhelhető meg. A tanácsi vállala-
tok vagyonát egy az egyben alakították végvagyonná, be-
leértve a víz- közmű-vagyont is. ezzel együtt indult meg a
víz közművek szétaprózódása. Lassanként minden önkor-
mányzat saját víz művet akart így a „csúcsidőszakban” 490
vízműcég volt Ma gyarországon, ami tudomásom szerint
rekordnak számít. ezzel együtt a helyi önkormányzatokat
hatalmazták fel arra, hogy az ivóvíz- és a csatornaszolgál-
tatás árát meghatározzák. Az ivóvíz előállítási költsége sok
helyi tényezőtől függ, így alakult ki az, hogy jelenleg any-
nyira szétszórtak az árak az or szág területén.

- Ez azt is jelenti, hogy a vízi közművek körében nem volt rezsi-
csök kentés?
- éppen ellenkezőleg, itt volt először, ráadásul már két al-
ka lommal. Amikor 2011 végén hatályba lépett a vízi-
közmű-tör- vény, azonnal elvették az ármegállapítási jogot
az önkor mányzatoktól, és a díjakat befagyasztották. A vízi
közművek körében tehát 2011 utolsó napja óta nem volt
áremelés, mi közben a fajlagos költségek növekedtek,
ennek ellenére a befagyasztott árak 2013-ban további 10
százalékot csökken tek. Most az a feladatunk, hogy az in-
tegrációs folyamaton keresztül lehetővé tegyük az egyes
régiók közötti aránytalan ságok megszüntetését és az egy-
ségdíj bevezetését.

- Mit jelent tulajdonképpen az „integráció” kifejezés, és mi a jelen -
tősége a rezsicsökkentés vagy az egységes vízdíj szempontjából?
- Integrációnak nevezzük azt a folyamatot, amelynek kö-
szön hetően a vízszolgáltatók száma ismét eléri az optimá-
lis üzem méretet és számot. ezt a folyamatot egyrészt a ví-
ziközmű-tör- vény kényszeríti ki, mert a fogyasztók meg-
határozott létszáma alatt az energiahivatal nem ad ki
szolgáltatási engedélyt, más részt az üzemeltetési enge-
délyhez meghatározott környezet védelmi és gazdasági fel-
tételekkel, megfelelő szakembergár dával kell rendelkezni.

nem mellékesen a rezsicsökkentés és a közműadó gazda-
ságilag sem teszi lehetővé azt, hogy a kicsi, életképtelen
vízműcégek tovább működjenek. A világon egye dülálló
volt az a folyamat amely Magyarországon 2012 – 2013- ban
lezajlott. egy év alatt 46-ra, azaz durván tizedére esett a
szolgáltatók száma, és a folyamat jelenleg is zajlik.

- S ebből hogyan lesznek egységes árak?
- A nagy szolgáltatási területtel bíró állami vízművek már
ké pesek lesznek arra, hogy a jelenlegi díjkülönbségeket
ki egyenlítsék, és egységes árakat vezessenek be a szolgál-
tatási területeken. nyilvánvaló például, hogy a legnagyobb
nyere séggel a nagyvárosokban lehet szolgáltatni, viszony-
lag rövid vezetékszakaszra egy-egy lakótelepen rengeteg
fogyasztó jut, viszont az egészséges ivóvízhez az alföldi ta-
nyák vagy éppen a Börzsönyben lévő falvak lakóinak is
ugyanolyan joguk van. ezt a különbséget csak a nagy ál-
lami cégek tudják kiegyen líteni, ahol az egyik terület nye-
reségéből a másik terület vesz tesége kigazdálkodható. ezt
nevezzük a víziközmű-törvény- ben a szolidaritás alapel-
vének.

- Csak az állami szolgáltatókról beszél, miközben vannak jelentős
önkormányzati tulajdonú vízművek is.
- nem vonom kétségben e cégek eredményeit, de ágazati
szinten személy szerint az a véleményem, hogy az olyan
célok elérése, mint az egységes vízdíj bevezetése, csak a
teljes körű állami szolgáltatáson keresztül valósítható meg.

pótlás a költségvetésből
- Rezsit csökkenteni, munkahelyet teremteni és egyszerre fe-
jleszteni is? Hogy lehet így nyereséget termelni?
- Sehogy! De kell-e egyáltalán profitot termelniük a
vízmű cégeknek? Mára már európában is elfogadottá volt
az az alapvetés, hogy az ivóvízhez való jog alapvető emberi
jog, ennek megfelelően az állam feladata, hogy ezt a fel-
adatot ellássa. Az emberiség nagy része már felismerte,
hogy az ivóvíz-szolgáltatás nem lehet profitorientált tevé-
kenység.
Közszolgáltatások – ideértve az ivóvíz- és szennyvízszol -
gáltatást is – egy nonprofit állami szolgáltató cég kerül-
nek. Annak érdekében, hogy a rezsicsökkentést továbbra
is fent lehessen tartani és tovább lehessen fokozni, tudo-
másul kell venni, hogy ez a cég nem termel majd nyere-
séget, sőt a ke letkező veszteséget az államnak időről időre
pótolnia kell. Magyarországon a teljes víziközmű-rend-
szert záros határ időn belül fel kell újítani, mert minden-
nap késlekedés nö veli a havária veszélyét. Az évtizedeken
át elhanyagolt rendszerek miatt hamarosan ki kell fizetni
a számlát, és egy ilyen nagyságrendű nemzeti rekonstruk-
ciós terv vég rehajtására csak az állami irányítás lehet
képes. Tehát az a véleményem, hogy a rezsicsökkentés
megőrzése és az egységes vízdíj bevezetése érdekében –
az állami nonprofit szolgáltató létrehozása mellett – teljes
körűen végig kell vinni az integrációs folyamatot, és a ví-
ziközmű-üzemeltetést állami cégeknek kell végezniük.
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RÓLUNK ÍRTÁK

zajszint és értékelés

„A fővárosi Vízművek Zrt.
2013. december 3-ától látja
el Tököl város ivóvíz-szol-
gáltatási tevékenységét. A
Vízműtelep átvételét köve-
tően az első és legfontosabb
feladatunk a telep műszaki
állapotának részletes felmé-
rése volt, amit a szükséges
felújítási munkák ütemezése
követett. ezek egy részét
Társaságunk munkatársai-
nak saját kivitelezésében
tudtuk megvalósítani, a ko-
rábbi szolgáltatótól átvett
kollégák közreműködésével.
Így került sor például a gé-
pészeti berendezések (szi-
vattyúk, motorok, zárak,
csővezetékek) korrózióvé-
delmi munkálataira. Aho-
gyan korábbi szolgáltatási
területünkön, úgy Tököl
esetében is nagy hangsúlyt
helyezünk az ellátás bizton-
ságának, a szolgáltatás szín-
vonalának javítását célzó

munkálatokra. e célt szol-
gálta a régi klórozó helyett
egy modernebb mérésekre
alkalmas berendezés beépí-
tése, melynek segítségével
jelentősen javítható és folya-
matosan fenntartható a szol-
gáltatatott ivóvíz minősége.
Ugyanakkor fontosnak tart-
juk azt is, hogy a létesítmény
mind a környéken élők,
mind a telepen dolgozók
számára kulturált, esztétikus
környezetet biztosítson.
ennek érdekében a gépházi
kerítés újrafestését követően
már megkezdtük a nyílászá-
rók és helyiségek festését is. 

Az idei évre tervezett
munkák sorában szerepel
még a tárolómedencék tisz-
títása, a medencékhez tar-
tozó elzáró szerelvények
felújítása, illetve a gépházi
csővezetékek kockázatos ré-
szeinek cseréje. ezek egy

része csak úgy végezhető el,
ha a gépházat leállítjuk.
Természetesen igyekszünk
ezt úgy tenni, hogy a lehető
legkevésbé zavarjuk a tökö-
liek mindennapi tevékeny-
ségét, ezért ezt a munkafá-
zist az éjszakai órákra üte-
meztük. erre 2014. október
14-én 22 órától másnap reg-
gel 7 óráig kerül sor. ez alatt
az idő alatt a település né-
hány részén előfordulhat
víznyomáscsökkenés, a tár-
sasházak magasabb szintjein
vízhiány. 

A munkák tervszerű elvég-
zése hosszú távra garantálja
a település lakosai számára a
biztonságos és magas színvo-
nalú ivóvíz-szolgáltatást. Az
esetleges kényelmetlensége-
kért elnézésüket kérjük. Tü-
relmüket és megértésüket
köszönjük!”

Fővárosi Vízművek

tervszerű munka, biztonságos szolgáltatás
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egy-két érzékeny ember azt hitte, olyan repülőtér mellé
költözött, ahol nincs zaj, mondja Benedek András. A tö-
köli légikikötőt üzemeltető Sky Masters Kft. vezetője azt

mondja, az elmúlt években kevesebb lett a lakossági bejelentés.
A repülőtér közelsége nem újdonság a környék őslakóinak, az
1940-es évek elején létesítették a Dunai repülőgépgyár rt. ki-
szolgálására. A szovjet csapatok 1945 elejétől használták, utolsó
zászlóaljuk innen vonul ki 1991. április 19-én. 2004-ben a Dem-
ján-cégcsoport egyik tagja vásárolta meg, jelenleg nem nyilvá-
nos fel- és leszállóhely. Hoffman Pál tököli polgármester meg-
erősíti, korábban gyakoriak voltak a repülők zajával kapcsola-
tos lakossági bejelentések, az újabb panaszok arról szólnak,
hogy az üzemeltető hétvégéken autós és motoros programokra
adja bérbe a területet. A környékbeliek túl hangosnak tartják
ezeket. néhány hete, az egyik rendezvény alkalmával a hivatal
megmérettette a zajszintet Halásztelken, valamint egy tököli
lakótelepen – innen érkezett a legtöbb panasz -, a műszerek
azonban a hatályos jogszabályoknak megfelelően értékeket
mutatta. A szakértők szerint indokolt lenne a vonatkozó hatá-
rozatok felülvizsgálata. Hoffman Pál hangsúlyozza, magántu-
lajdonban lévő repülőtérről van szó, amelynek csupán beje-
lentési kötelezettsége van rendezvényeiről, amit a polgármes-
teri hivatalnak ugyan akkor, az önkormányzat kiemelt
figyelmet fordít a hét végi, illetve az ünnepnapok zajmentesí-
tésére, és minden, a hatáskörébe tartozó intézkedést megtesz,
hogy biztosítsa a lakosság pihenését.

repülőtér mellett bizony nem jó lakni, hatással van az in-
gatlanárakra is. Bár most Tökölön leginkább a gyorsulási autó-
és motorversenyek, nem pedig a kis repülők zavarják a szom-
szédokat, bekövetkezhet, hogy a gazdasági fellendülés életbe

lépteti a régi elképzelést. A nyilvánosságra került fejlesztési
tervek már a privatizáció idején elindították a lakossági tilta-
kozást, a tulajdonos ugyanis logisztikai bázist készült kiépíteni.
erre Tököl ideális hely, közel az M0-s körgyűrű, a Duna. A
terveket elsodorta a válság, de ki tudja, mi következik. A tulaj-
donos nyilván hasznosítani akarja a hatalmas területet, hiszen
a repüléshez nincs szükség a teljes négyszáz hektárra, a fele is
elég. 

Két csoportba tartoznak az emberre ható környezeti zajha-
tások. Azonos körülmények között megismételhető, paramé-
terekkel leírható, méréssel meghatározható, úgynevezett rep-
rodukálható zajok. ezek a hatások közvetlenül hasonlíthatók
a vonatkozó háttérértékekhez. A zajkibocsátás határértékére
vonatkozó hatósági határozatok ezekre a zajokra vonatkoztat-
hatók. Az értékelés alapján az előírásoknak megfelelő ered-
mény. 

Azonos körülmények között nem megismételhető, objektív
paraméterekkel nem jellemezhető, úgynevezett reprodukál-
ható zajok… ezek is lehetnek a nyugalmat zavaró veszélyes
mértékűek. Az értékelés alapja azonban nem a mérési ered-
mény, hanem elsősorban a szubjektív észlelés. 

A környezeti zaj emberre gyakorolt hatásának vizsgálatánál
legfontosabb szempont, hogy a zaj tulajdonképpen olyan
stressztényező, amelynél igen erős a szubjektív jelleg. 

(Részlet a tököli repülőtér 
zajszintjét értékelő szakértői jelentésből.)

Hanthy Kinga (Magyar Nemzet)

KÖZLEMÉNY
Dr. Szilágyi József közlemény

kiadására kérte a Tököli Tükör
szerkesztőségét, amiben a tö-
köliek tájékoztatását kéri arról,
hogy könyvének „Az ercsi, érdi
és tököli rácok eredete és nép-
szokásai” kiadásához nem kért
és nem is vett át önkormányzati
támogatást. 

A Képviselő-testület támo-
gató döntésének alapja a Tö-
köli Szerb Nemzetiségi Önkor-
mányzat levele volt, amelyben
Dr. Szilágyi József tudta nélkül
fordultak támogatásért a Kép-
viselő-testülethez. 

Köszönjük Dr. Szilágyi Jó-
zsefnek a korrekt tájékoztatást,
s gratulálunk könyvéhez. 

Tököli Tükör
Szerkesztősége

Tököli Tükör
Kiadja:

Tököl Város Polgármesteri Hivatala 
Szerkesztő: Deáki Tímea 

Szerk. fotók: Malaczkó István
Szerkesztőség: Olivamarketing Kft.
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OKTATÁS

várakozással teli izgalom
– évnyitó a Weöres Sándor általános Iskolában –

jó szándék és elkötelezettsé
– Kitüntették Papné Tuboly Bea tanítónőt –

folytatás a 7. oldalon

A2014/2015-ös tanévnyitó ünnepséget a 2.a és a 2.b osztály tanu-
lói, valamint a Szivárvány óvoda leendő elsősei nyitották meg. 

A műsor után giczi Miklós igazgató úr beszédében köszöntötte a

leendő elsősöket, diákokat, szülőket, az új és a már itt tanító peda-
gógusainkat.  Kiemelten Papné Tuboly Beátát, aki idén júliusban
Beke Manó Díjban részesült, melyet Keszthelyen vehetett át.

tököli tükör6

2014. július 8-án Keszthelyen, a bolyai jános Matematikai
társulat 54. rátz lászló vándorgyűlésén papné tuboly
beát, a tököli Weöres sándor általános iskola kiváló ta-

nítónőjét beke Manó díjjal tüntette ki a társulat vezetése. a ki-
tüntetés a tanítónő eredményes nevelő munkáját, és szakmai-
közösségi munkásságát jutalmazta. 

Az iskola vezetése, a szülők és a tanítványok ezt megelőzve már
számtalanszor megköszönték Pappné Tuboly Beáta kiemelkedő
pedagógiai munkáját, és elismerték kivételes képességét a diákok
személyiségének fejlesztése terén. 

A tanítónő sikerének titka nem csak kitűnő szakmai felkészült-
ségében rejlik, hanem a mindig derűs, segítőkész, empatikus sze-
mélyiségében is. Meggyőződésünk, hogy az óriási tapasztalat, jó
szándék és elkötelezettség, mely a tanítónőt jellemzi, Tököl tanu-
lóifjúsága számára olyan forrás, melyből még sokan fognak önbi-
zalmat, bátorságot meríteni a tanuláshoz, és sokan fogják tudás-
ukat rendszerezni, továbbépíteni segítségével. 

A folyamatosan épülő-szépülő Tököl városát nem csak a szép
parkjai, szobrai, műemlékei, történelme teszik szerethetővé, hanem
a város lakóinak elégedettségéhez, jó közérzetéhez jelentősen
hozzájárul a Weöres Sándor általános Iskola jó szemléletű veze-
tése, kiváló tantestülete, és ezen belül a sokak tanulását pozitívan

befolyásoló, a diákokban erkölcsös, igényes értékrendet kialakító
tanítónő, Bea néni is. 

Kitüntetéséhez szívből gratulálunk! Bolyai János Matematikai
Társulat Oktatási Szakosztálya nevében: 

Lajos Józsefné



OKTATÁS

a rangos elismerés kapcsán papné tuboly beával abban a te-
remben beszélgettünk, ahol elsős osztályát tanítja:

A Bolyai Társaság ezt a díjat 1951
óta adja ki. ez elsősorban egy szak-
mai díj, ami igen rangos – kezd bele
Bea. Alsó tagozatban a matematikát
is oktató pedagógusoknak szól az el-
ismerés. A Bolyai Társaságtól eljött
az iskolánkba egy hölgy – Lajos Jó-
zsefné erzsébet –, aki több alkalom-
mal is megnézte az órámat. Akkor
még nem tudtam, hogy mi járatban
van nálunk. Sőt, jóval később sem
derült ki számomra. Aztán egyszer
csak kaptam egy meghívót a vándor-
gyűlésre. Az esemény családi ese-
ménnyel ütközött, ezért megköszön-
tem a lehetőséget, de lemondtam a programot. Akkor kezdtem gya-
nakodni, amikor azt mondták, hogy erre azért mégis csak el kellene
mennem. Így végül megjelentem és nagy örömben lett részem.

ezt nehéz megfogalmazni, nem is érzek magamban semmi kü-
lönlegességet – mondja Bea, mikor megkérdezem tőle, mitől más,
miben különleges az ő oktatási technikája. Mindig, mindent ugyan-
úgy csinálok – folytatja. csinálom, ahogy tudom, ahogy érzem,
ahogy kell. Már 1979 óta tanítok, nem csak matekot, hanem minden
olyan tárgyat, amit szükséges. eredetileg egyébként testnevelés sza-
kos vagyok. A napok mennek tovább ugyanúgy, de azért az jó érzés,
hogy ezt az elmúlt 35 évemet megkoronázta egy ilyen rangos díj. 

Deáki Tímea Brigitta

lajos józsefné (balázs erzsébet) a bolyai jános Matematikai
társulat Oktatási szakosztályának tagjaként hozzájárult ahhoz,
hogy egy helyi tanítónő 2014-ben beke Manó díjas pedagógus
lett. lajosné maga is rendelkezik ezzel a kitüntetéssel, még 1999-
ben nyerte el az elismerést. Kapott állami kitüntetést, de birto-
kosa sok más mellett a tudományos ismeretterjesztő társulat
aranykoszorús érdeméremnek is. előadásai, publikációi, orszá-
gos matematika tantárgygondozói tevékenysége, tankönyvi refe-
rensi munkája, az Oktatási Hivatalban betöltött osztályvezetői
munkája hozzájárult a matematikai nevelés jobbításához, a tan-
tárgy jobb megismertetéséhez és megszerettetéséhez.

Beszélgetésünkkor egy csupaszív, nagyon vidám, a munkájáról
csodálattal beszélő embert ismertem meg, akinek nagyon fontos,
hogy minél több matematikával foglalkozó kiváló pedagógust szak-
mai elismeréssel is jutalmazzanak.

Az idén éppen Tökölről, Papné Tuboly Bea tanítónő kapta meg a
Beke Manó díjat. Tökölről három jelölt is volt. A kiválasztás folya-
matáról és a tapasztalatokról kérdeztem Lajos Józsefné erzsébetet.

„A Bolyai János Matematikai Társulat fogja össze Magyarorszá-
gon a matematikával foglalkozó pedagógusokat. A Társulat által
szervezett többnapos rátz László Vándorgyűlés minden évben más-
hol, lehetőség szerint egyetemi városban van – avat be erzsébet a
részletekbe. Ilyenkor több százan vagyunk jelen. Az első napon van
az ünnepélyes megnyitó, ahol átadják a Beke Manó díjakat. /Beke
Manó (Pápa, 1862. 04. 24 -1946. 06. 07.) matematikus, egyetemi
tanár, a Magyar Tudományos Akadémia tagja)

A díjat minden évben maximum 7 ember kapja meg a közoktatás
területéről. A Beke Manó Bizottság tagjai gyűjtik az információkat
tanítókról, tanárokról, és bizottsági döntéssel választják ki az adott
évi kitüntetett kollégákat. Közösségek, személyek, bárki javasolhat
írásban matematika-pedagógust kiemelkedő munkássága alapján
erre a díjra – folytatja erzsébet.

A Beke Manó Bizottság tagjaként Tökölre a gyökereim miatt is
jöttem. Itt születtem, itt jártam iskolába. Megtartottam a szülői
házat. Ittlétem során – beszélgetve rokonokkal, barátokkal – számos
pozitív információt hallottam az itt tanítókról. Kíváncsian látogat-
tam meg több alsós matematika órát, és ismertem meg nagyszerű
kollégákat. 

A látogatás során elsősorban azt figyeljük meg, hogy a tanító milyen
módszerekkel, tevékenységgel alakítja, formálja a gyerekek gondol-
kodását, fejleszti a matematikai tudásukat, mennyit tesz a matematika
népszerűsítéséért. De megfigyeljük azt is, hogy milyen a tanító sze-
mélyisége, milyen kapcsolatot épített ki tanítványaival, hogyan veszi
figyelembe egyéni fejlesztésüket, mennyit tesz az osztályközösség ki-
alakításáért, együttműködéséért. Meggyőződéssel mondhatom, hogy
igazán elhivatott, a gyerekeket őszintén szerető tanítókkal találkoz-
tam. nem minden tanító lesz országosan ismert tanító, de óriási si-
kernek tartom egy pedagógus életében a szűkebb környezet felől
áradó elismerést, tiszteletet és hálát. 

Ha valaki olyan színvonalon akar tanítani, mint ahogy az órák lá-
togatása során láttam, bizony a tanítási időn túl is tenni kell ezért, fel
kell áldoznia a szabadidejét is a felkészülésre, hogy másnap és később
is, a kis diákjai matematika iránti érdeklődését fenntartsa, kialakítsa
bennük a matematika iránti pozitív motivációt. Bizony jól meg kell
gondolni, hogy amit ma felépített a kicsik gondolkodásában, tudás-
ában, azt másnap milyen módon tudja eredményesen továbbépíteni,
folytatni. 

Visszatérve a látogatásra, el kell mondanom, hogy rendkívül szívé-
lyes fogadtatásban részesültem a városban és az iskolában. Hoffman
Pál polgármester úr személyesen is fogadott. Meggyőződtem, hogy
igen tájékozott a városban folyó oktató-nevelő munka részleteiben is.
Megragad minden lehetőséget, mellyel az óvodák, iskolák fejlesztő
munkáját, a szükséges környezet kiépítését támogathatja. Személye-
sen ismeri az óvónőket, tanítókat, tanárokat és a munkájukat, maga
is sportkört vezet a gyerekeknek. Beszélgettem giczi Miklós igazgató
úrral és Pisákné Solymosi nikolett alsós igazgató-helyettes asszonnyal
is, aki elkísért az órákra. elmondták, hogy nagyon sok tehetséges ta-
nítójuk, tanáruk van. A három meglátogatott tanítónő számos eré-
nyét megtapasztalva, legszívesebben mindháromnak odaítéltem
volna díjat. Bízom benne, hogy a későbbiek folyamán ők is, és más
tanárok is méltó elismerésben részesülhetnek, hiszen a tököli isko-
lában nagyon jó és sokszínű műhelymunka folyik.

Papné Tuboly Bea óráin megfogott az érezhető, tapintható biza-
lom a tanítónő és a tanítványok között. egymás tiszteletén alapuló,
őszinte baráti hangulatban zajlott a munka az órákon. A műveletvég-
zés fogalmát és írásbeli kivitelezését mélyítő órán az egyéni munka,
a különböző megoldások közös megbeszélése, a vitás részek pontos
tisztázása nagy szerepet kapott.

Amikor először látogattam el az iskolába az igazgató helyettes asz-
szony elmondta, hogy Papné Beának épp környezetismeret órája
van, nem matematika, de ha időm van, arra is beülhetek. Tekintve,
hogy becsöngettek, nem erőltettem a dolgot, de Pisákné nikolett biz-
tatott. Bekopogtunk, s egy mosolygós ember állt előttem, aki váratlan
megjelenésünk ellenére nem zökkent ki az óravezetésből. érezhető
volt, hogy ott folytatja, ahol abbamaradt a közös munka. Színesen,
változatosan és közösen dolgozták fel az új anyagot. A gyerekeknek
óriási önbizalmat adott dicséreteivel, elismerő szavaival. Minden kis
diák valamiben kiemelkedőnek érezhette magát. A szeretet sugárzott
belőle, ami alapvetően fontos, különösen az ilyen kicsik esetében. A
matematika óráján részese voltam egy megható jelenetnek. Valószí-
nűleg az izgatottságtól kissé zaklatott, csendesen sírdogáló tanítványát
diszkréten, halk biztatással, apró
magyarázatokkal és öleléssel vi-
gasztalta a tanítónő. egy-két pilla-
nat, és a kislány nyugodtan dolgo-
zott tovább a feladatokon. ez a je-
lenet is igazolta, hogy a szakmai és
módszertani felkészültség mellett
egy tanítónak nagyon empatikus-
nak, szeretetteljesnek és „mama-
pótlónak” is lennie kell. A rátz
László Vándorgyűlésen együtt töl-
tött napok csak tovább erősítettek
abban, hogy Papné Tuboly Bea ta-
nítónő igazán megérdemelte a
díjat, amihez ezúton is gratulálok.

Deáki Tímea Brigitta

folytatás a 6. oldalról

tököli tükör 7



8 tököli tükörKÉPEK, ESEMÉNYEK

125 éves a Klein rönnau tűzoltó egyesület – tököli küldöttség a jubileumon

látványos tököli programok az Mtv-1 műsorán
Itthon vagy – Magyarország, szeretlek!

Városunk a tavalyi évhez hasonlóan idén is pályázott
a Köztévé által meghirdetett Itthon vagy – Magyar-
ország szeretlek! elnevezésű programra, amelyen si-

keresen 700millió forint támogatást
nyert. ezen pályázaton azok a tele-
pülések vehettek részt, akik vállal-
ták egy egész napos rendezvény
megszervezését, illetve a csatlako-
zást az országosan összehangolt tűz-
gyújtáshoz. 

A program több helyszínen zaj-
lott. A Történelmi Zászlóparkban
egész napos bemutatók várták az
érdeklődőket a Mikecz Kálmán Hu-
szár Bandérium közreműködésével,

illetve fellépett: a Szigetszentmártoni fúvós Zenekar, a Tö-
köli Prekovac együttes és a Tököli Délszláv Tánccsoport. Az
orgona koncert és a szentmise után a Tököli Katolikus egy-
házi Kórus meghallgatására volt lehetőség a Szent Anna ká-
polnánál. A nap lezárásaként, pedig a Szent Mihály-napi
őrtűz meggyújtását követően koncert várta a településen
élőket. 

Tököl testvérvárosa Klein rönnau polgármestere
meghívására küldöttség utazott németországba. Az
alapításának 125. évfordulóját ünneplő Tűzoltó

egyesület jubileumán Hoffman Pál polgármester, gergics
Illés a Pénzügyi, Településfejlesztési és ügyrendi Bizottság
elnöke, dr. Vass Lucia alpolgármester és ágics Péter képvi-
selő vett részt.
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tarnai richárd kormánymegbízott felavatja a piac teret

perkovac együttes a zenés nyári estén

rúzsa Magdi koncert

Felszentelték 
a református templomot

nyugdíjas
karácsonyi ünnepség

50 éves a tököli bv intézet

iskolásokkal találkozott Maléterné gyenes judit asszony

Orbán viktor miniszterelnök tökölön az árvízi védekezésben

sikeres kick-box év gnyálin istván edző,
laszák zoltán és elszaszer dávid
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Megvalósult fejle  

Ilyen volt ... 2010

templom régi

1848-as emlékmű régi

Hév állomás régi

bölcsőde régi

piac tér régi

Kis üzletház régi

Fő utca régi

gaMesz régi

ii. lajos emlékmű régi

teleház régi

Műfüves focipálya régi

sportcsarnok régi
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 sztések tökölön

2014 ... ilyen lett

Hév állomás új

bölcsőde új

piac tér új

Kis üzletház új

1848-as emlékmű új

Fő utca új

gaMesz új

ii. lajos emlékmű új

teleház új

Műfüves focipálya új

sportcsarnok új

templom új

11



12 tököli tükörFEJLESZTÉSEK



ANYAKÖNYV

Benkovics Zoltán fülöp Titanilla Ilona 2014.06.20.
Kovács Vilmos Bódis Ibolya 2014.06.28.
Lőrinczy Attila Baksa réka 2014.06.28.
Bagyó István Bordás ágnes 2014.07.19.
gyurcsovics richárd Szigetvári Kitti 2014.07.19.
fejsza Attila Balog györgyi 2014.08.09.
Pesuth gábor Szabó Anna 2014.08.09.
Kádas József Petró éva 2014.08.09.
róka László Sándor Sztahó Judit 2014.08.30.
Hertling Sándor Szőke Mónika 2014.09.06.
györkös Lajos nagy Klára 2014.09.12.
Alföldi Antal László Pollák Ildikó 2014.09.13.

HázasságKötéseKszÜletéseK
Június
Kis Csillag 2014.06.10.

Július
szabó Klaudia 2014.07.03.
Fövényi natália 2014.07.08.
leck alexandra 2014.07.09.
Kincses erik róbert 2014.07.10.
Kerestély sársa viola 2014.07.11.
Katona Koppány györgy 2014.07.12.
Czinszki bálint 2014.07.17.
Horváth zsombor 2014.07.17.
Csillag péter 2014.07.19.
Krichenbaum alexa 2014.07.20.
Huba benjámin lászló 2014.07.22.
Karaba tamás 2014.07.23.
vasvári Márk 2014.07.28.

Augusztus
guth Milán 2014.08.18.
grasu Kamilla 2014.08.18.
jákli noémi 2014.08.24.

2014. május
Molnár Mária élt 96 évet
Feke tibor sándor élt 73 évet
jantek istvánné sz. Horváth Hajnalka élt 78 évet
szkopál rezsőné sz. Kiss Margit élt 88 évet
riemer beáta irén élt 46 évet
szabó gyula élt 57 évet
tóth gábor attila élt 48 évet

2014. június
danó sándor élt 63 évet
tomin Mátyás élt 79 évet
Olajos attiláné sz. vrobel ilona élt 67 évet
raál lászlóné sz. Krajcsovics éva élt 74 évet
somodi lajosné sz. plausin ágnes élt 80 évet
Füle sándorné sz. Milkovics Mária élt 86 évet
bartha gáborné sz. prucker Mária élt 87 évet
Micheller lászló élt 63 évet
Orosz ernő élt 74 évet
turáni árpádné sz. Kerékgyártó Mária gizella élt 86 évet
vaslaki rudolfné sz. Farkas julianna élt 91 évet

2014. július
ágics péterné sz. román Margit élt 88 évet
szabó jenőné sz. takács etel élt 82 évet

HaláleseteK

állaMpOlgársági esKÜ
2014. június 03.

napján ünnepé-
lyes keretek kö-
zött állampolgár-
sági esküt tett
Kanyó Sándor,
Kutaini Osama és
Péter Attila.

Az esküt tevők
Hoffman Pál pol-
gármester előtt,
meghívott vendégeik körében tettek fogadalmat. 

dr. jónás andrás

Június végén töltötte 95. születésnap-
ját Dr. Jónás András bácsi, városunk
szülötte. ez alkalomból látogatta meg
őt és kedves feleségét Hoffman Pál

polgármester. Bandi bácsi kiváló szel-
lemi és egészségi állapotban van, lel-
kesedéssel mesélt ifjúságáról, bará-
tokról. Tököl város ajándékait, a mi-
niszterelnök úr által aláírt emléklapot
Hoffman Pál adta át az ünnepeltnek
az önkormányzat nevében, és kívánt
Bandi bácsinak és Kati néninek to-
vábbra is jó egészséget. 

balázs istván
Augusztus közepén ünnepelte

Balázs István bácsi a 90. születésnap-
ját. Szeretett lánya dr. Balázs Ilona és
veje társaságában köszöntötte őt
Hoffman Pál polgármester úr is, aki

az önkormányzat ajándékait adta át,
valamint a miniszterelnök úrtól ka-
pott emléklapot. Pista bácsi aktív
életet él, jó egészségnek örvend. ez-
úton kívánunk neki szép éveket ked-
ves családja körében.

szépKOrÚaK Köszöntése
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élményekben és nyelvtudásban gazdagodva
– lengyelországban vendégeskedtek –

Tíz tököli diákkal vett részt gajárszky rozika és Tádicsné gólya
Mária tanárnő a lengyelországi Pszczyna Három nemzet Tábo-

rában. 
Húsz éve először a németországi Klein rönnauban találkozott egy-

mással a német kisváros, magyar és lengyel testvérvárosaiból érkezett
csoport. Azóta minden évben változó helyszíneken jönnek össze

újra. Az első csoport résztvevői már felnőttek, de gajárszky rozika
tanárnő lelkesedése, a városok pénzügyi támogatása újabb és újabb
korosztályokat ismertet meg a találkozás örömeivel. 

egymás megismerése, városnézés, sport és kulturális események szí-
nesítették az idén is a programot, amelyről a résztvevő gyerekek kissé
fáradtan, de élményekben és nyelvtudásban gazdagodva tértek haza.

Foltvarrás, mint művészi önkifejezés

Atököli Piac téren, a kézművesek kirakodó
vásárán foltokból összeállított textilmun-

kákat – patchwork-öt – is láthatunk. ezeket a
helyi foltvarró asszonyok lelkes csapata készíti. 

Az angol szó, patchwork, tákolmányt jelent,
magát a tevékenységet foltvarrásnak nevezik.
Valamikor az 1700-as években az amerikai te-
lepeseket a szegénység vezette rá, hogy régi
holmijaik még használható részéből újat al-
kossanak. Mára a foltvarrás szükségből a mű-
vészi önkifejezés eszközévé vált. Szebbnél-
szebb mintákat, sőt képeket állítanak elő a
foltnyi anyagokból. TV-ben, folyóiratokban
lehet utána nézni a legújabb anyagoknak,
irányzatoknak.

Már 2005. januárján, Szilágyi gitta tanítónő
hívására tízen jöttünk össze, hogy új kézimun-

kával ismerkedjünk. Tevékenységünknek 7
évig a tököli Művelődési Ház adott otthont,
ahol Halász László igazgató úr mindenben se-
gített bennünket. Megfordultunk a horgász-
tanyán is, míg most giczi Miklósnak, a Tököli
Weöres Sándor általános Iskola igazgatójának
köszönhetően, az iskola kézműves termében
dolgozhatunk. Havonta egyszer táskavarrógé-
pet és varrókelléket cipelve magunkkal, Ho-
molainé rita vezetésével órákon át lelkesen
dolgozunk. Vaskos füzetek vannak már tele a
sok szép mintával! A különböző színű és min-
tájú, de azonos minőségű darabokból textilmo-
zaikot készítünk. eleinte mindent hagyomá-
nyosan kézzel varrtunk, de 2010 óta áttértünk
a haladósabb gépi varrásra.

Júliusban már másodszor vettünk részt
három napos táborozáson. Hoffmann Pál pol-
gármester úr megértő támogatásának köszön-
hetően a Tököli Parkerdő házait szálltuk meg,
és varrtunk hajnaltól sötétedésig. A belépő 84
darab 6x6 cm-es, és kétszer annyi 3x3 cm-es darab
(252 db!) virágos folt volt, amiből táska készült.
Az év közben készült blokkokból közösen állí-
tottunk össze egy hatalmas terítőt. Külön öröm
volt a mackóvarrás. A közösen vett anyagból
szabtuk, varrtuk, tömtük. Azon versenyeztünk,
melyikünké lesz mackósabb. Volt közte inkább
egér, vagy nemtudommi, de amikor szoknyács-
kát, nadrágot kaptak, megmackósodtak. Lazí-

tásul bagoly és sok más apró állat is készült, ami
jól jött ősszel, az iskolába induló unokák meg-
ajándékozására. Színes posztóból, különböző
öltésekkel apró dísztárgyakat is készítettünk.

A társaság önfenntartó, csak a közös be-
szerzésre adunk össze valamennyit. A szíves-
ségből igénybe vett lehetőségekért munkánk
eredményével fizetünk. Az évenkénti iskolai
bál tombolatárgyai között mindig ott vannak
patchwork munkáink. Legutóbb az iskola te-
akonyháját „öltöztettük” fel textiljeinkkel. Vi-
rágos és hozzá illő egyszínű anyagból terítőt,
zsebes faliképet, fakanáltartót varrtunk. Az
óraszünetben a kávét, egy gyors szendvicset
kellemes, barátságos légkörben, felüdülve fo-
gyaszthatják el ezután a pedagógusok.

Az őszi induláskor már a karácsonyi megle-
petések készítésére összpontosítunk. család-
tagok, barátnők szívből jövő, egyedi kézi-
munkáknak örülhetnek majd, de jut belőlük
a karácsonyi vásár kínálatának élénkítésére is.

összejöveteleink vidám hangulatban telnek.
A szorgos munka mellett receptet cserélünk,
gyermek- és unokanevelési tanácsokat adunk,
egészséges életviteli javaslatokat osztunk meg
egymással. Pletykálkodás közben pedig csodá-
latos munkák kerülnek ki kezünk alól.

Köszönet minden támogatónknak!
Tököl, 2014. szeptember

dr. Nagy Györgyné (Györgyi néni)
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augusztus 20-ai megemlékezés
A hagyományoknak megfelelően Hoffman Pál polgármester a Summerfest gálán emlékezett Szent István királyról, s

az álamalapításról. Papp László plébános úr az esti szentmisén szentelte meg az új kenyeret és bort.

tisztelt ünneplő közönség!
Kedves tököliek!

életünkben évről évre visszatérő alkalmak a nemzeti ünnepek. Ilyen-
kor a magyar történelem meghatározó eseményeire emlékezünk. Az em-
lékezéssel bátorítást, öntudatot, kitartást kapunk. Augusztus 20-án Szent
István királyra, a magyar államalapításra emlékezünk. „Az ünnep” mél-
tósága függ attól, hogy mit gondolunk az ünnepeltről. és valóban, az
augusztus 20-ai megemlékezés emelkedettsége, értelme, célja attól függ,
mit gondolunk Szent István királyról. érdemes egy rövid történelmi
visszatekintést tenni, hogy lássuk, hányféle államalapító első királyt ün-
nepeltettek velünk ezen a napon. 50 évig a szentté avatott király helyett
a forradalmi változtatásokat hozó hagyományokat elvető reformert lát-
tatták velünk. Aztán beszéltek róla úgy, mint kényszereknek külső kívá-
nalmaknak engedő, hatalomra törekvő semmi újat nem alkotó reálpo-
litikusról.

Szent Istvánban sokan a saját eszméket látták, döntéseiben nem az
igazságot, hanem önigazolást kerestek.

De megfogalmazható-e ez az igazság közel 1000 évvel a halála után?
Szent Istvánt a komoly tanulás, a szentírás ismerete és az imádság jel-

lemezte. erő és egyelem töltötte el, ami az európai uralkodók egyen-
rangú társává tette. Magyarországot az erős európai országok sorába
emelte. Szent István tekintetét a nyugati kultúrára vetette és az akkori
európa nagysága mögött meglátta az erős keresztény lelkületet. A ke-
reszténység felvételével új utat választott a magyarok számára. Tudta,
hogy egy igazi uralkodó cselekedeteit nemcsak a jelen, hanem a jövő ér-
dekei is kell, hogy irányítsák. Olyan uralkodó volt, akinek gondolatai és
tettei összhangban voltak egymással. ez tette az elmúlt 1000 év legna-
gyobb hatású személyiségévé, s az államalapítást a magyar történelem
legsikeresebb eseményévé.

nélküle már csak legenda történelmi lecke lennénk, mint az avarok,
a hunok, és oly sok más nép abból az időből. ezt az üzenetet értettük
meg mi 24 éve, és a Szent Istváni példát követjük azóta is. négyévente
lehetőség van a számvetésre, és csakúgy mint eddig, fontosnak tartom
ezt megtenni. 

öröm számomra, hogy elmondhatom, Tököl a nyugalom, az együtt-
működés sikeres városa. Minden korábbinál erősebb összefogás jött
létre. Választott vezetők, civil közösségek, nemzetiségek, egyházak egya-
ránt találtak feladatokat maguknak. Tököl ezek révén és sport és kultu-
rális közösségei és rendezvényeinek köszönhetően méltán elismert kö-
zösség.

egy olyan város, ahol segítő szándékot tapasztalhatnak az emberek a
hivatalokban, ahol jó gyereknek lenni, mert az óvodákban, iskolákban
felkészült pedagógusok dolgoznak, érdemes vállalkozónak lenni, mert
megbecsülik erőfeszítéseiket, jut figyelem az idősekre és betegekre, és
biztonságban érezheti magát mindenki.

A feladatok között különleges a polgármester és a képviselők feladata,
mert ők az egész közösség képviseletére kapnak bizalmat. 

Bízom benne, hogy mindannyian megfeleltünk ennek, mert a legjobb
tudásunk szerint tettük a dolgunkat. Tököl látványos, mondhatni törté-
nelmi változásokon ment át.

Több, mint 2 milliárd forint értékű vagyongyarapodást értünk el, és
felsorolni is nehéz az elmúlt négy év fejlesztéseit.

A II. Lajos tököli tartózkodásának emlékére állított szobor a gyönyö-
rűvé varázsolt katolikus templomot és templomkertet, a református
templom környékét, a polgármesteri hivatalnál kialakított igazgatási köz-
pontot, a történelmi zászlóparkot, az új Piac teret, a járdákat, parkokat,
parkolókat, a játszótereket, a műfüves sportpályákat, a megújított műve-
lődési központot és sportcsarnokot, a korszerű szennyvíztisztítót, és legú-
jabb büszkeségünket, az 50 gyermek befogadására kész bölcsődét.

A látható fejlesztések mellett feltétlenül szólnom kell még a tököliek
árvíz idején mutatott helytállásáról. Az elmúlt 4 évben a magyar parla-
ment komoly történelmi jelentőségű döntéseket, változtatásokat hozott.
elmondható, hogy a mi életünkben Tökölön is történelmi léptékű meg-
újulás történt. 

ezek a nagy történelmi és kisebb helyi döntések mögött mindig ott
vannak az emberek, akik a Szent Istváni örökség és értékrend alapján
felkészültek és felelősséggel teszik a dolgukat. Megbízhatóak, a Vass Al-
berti értelemben „a megbízható embert még az ellensége is tiszteli, mert
a megbízható ember a társadalom sziklaköve, amire országot (hozzá te-
szem és egy várost) lehet építeni.”

Szent István életéről, tetteiről szólva beszéltem arról milyen fontos
volt, hogy Szent István felismerte az akkori európa erejét a keresztény-
ség lelkiségét. Amikor Szent István időszerűségét keresik ma, nehéz kér-
désre kell választ adni. európával kapcsolatban sokan vélekednek úgy:
európa éppen a lelkét veszítette el. Ma Magyarország ebből a szempont-
ból jobb helyzetben van, mint európa, s ma dolgunk, hogy visszaadjunk
európának ebből a keresztény lelkiségből, amit Szent István király ide-
jén kaptunk.

örüljünk annak, hogy nekünk magyaroknak van erőnk, tehetségünk
a Szent Istváni értékrendben élni s, hogy ez sikereket hoz a családok, a
város, Magyarország életébe. örüljünk együtt annak, hogy Szent István
ünnepe visszanyeri jelentőségét. 

Köszönöm, hogy ilyen sokan meghallgattak, tudva persze azt, hogy a
nagy érdeklődés a Summerfest gála fellépőinek szól elsősorban. 

Itt is megköszönöm minden segítőnek, hogy részt vállalnak a város
legnagyobb kulturális eseményének megvalósításában. gratulálok Ha-
lász László Művelődési Központ vezetőnek, fesztivál igazgatónak a nagy-
sikerű programokhoz. S köszönjük a vendégeknek, hogy táncaikkal, da-
laikkal, zászlóikkal nemcsak szórakoztatnak, hanem hazaszeretetből, ha-
gyományőrzésből példát is mutatnak. Kívánok mindenkinek, derűs jó
hangulatú ünnepet. 

Prohászka Ottokár

Kő az úton
Gondolod, kerül életed útjába
Egyetlen gátló kő is hiába?
Lehet otromba, lehet kicsike,
Hidd el, ahol van, ott kell lennie.
De nem azért, hogy visszatartson téged,
S lohassza kedved, merészséged.

Jóságos kéz utadba azért tette,
Hogy te megállj mellette.
Nézd meg a követ, aztán kezdj el
Beszélgetni róla Isteneddel.
Őt kérdezd meg, milyen üzenetet
Küld azzal az akadállyal neked.
S ha lelked Istennel találkozott,
Utadban minden kő áldást hozott.
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SUMMERFESTSUMMERFEST

Idén nyáron került megrendezésre immáron 20. alkalom-
mal a Summerfest nemzetközi folklórfesztivál. Az augusz-
tus 13-tól 20-ig tartó rendezvénysorozaton 4 földrészről

összesen 18 ország képviseltette magát. ezen 8 nap alatt számos
program, illetve előadás és koncert várta az érdeklődőket.
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nagy kihívások, kemény munka

Mivel az őszi világversenyek
előtt rendezték ezt a ver-
senyt, ezért már a nyári ed-

zőtábor alatt is egy nagy kihívásra kel-
lett készülni.

egy felkészülési időszak sok képzése
mellett ez a lehetőség komoly plusz
motivációt jelentet két válogatott ver-
senyzőnknek laszák zoltánnak és el-
szazer dávidnak. A mindig példaér-
tékű munkát végző versenyzőink a kö-
zeli nagy kihívás miatt ezért még
keményebb munkát végzett.

A gála rendezőinek sikerült Ausztria,
Németország legjobbjai mellett, a ring sza-
bályokban erős bélszláv országokból is ver-
senyzőket hívni és ennek köszönhetően
nagy „parádé” volt.

A 12 mérkőzés negyedik viadalán
lépett ringbe full-contact szabályban
elszaszer dávid, aki a light és kick-
light contact szabályokban szerezte
tapasztalatait. Dávid évek óta váloga-

tott versenyző, ju-
nior Vb és eb
érmes verseny-
zőnk az elmúlt
évben lépett a kö-
telek közé és fiatal
kora ellenére sorra
szerezte győzel-
meit full-contact és
K1 szabályrend-
szerekben. 

Tehetségének és
eredményeinek köszönhetően az idei évben
Laszák Zoltán és Görbics Gábor mellett, ő
is meghívást kapott a norvégiai fővárosá-
ban Oslóban rendezett 8-as tornára, ahol
olasz és orosz ellenfeleket győzött le és nagy
sikert aratott. 

ezeknek a sikereknek köszönhető,
hogy a szombathelyi gálán is kötelek
közé léphetett, ahol nem okozott csa-
lódást, mivel a nagyobb rutinnal ren-
delkező ellenfelét Hamar sándort
kétszer is padlóra küldte, akit végül a
második menetben kiszámolt a bíró. 

Szép siker volt ez és minden szak-
ember nagy jövőt jósol Dávidnak, a
19 éves versenyzőnknek!

laszák zoltánnak a full-contactban
Vb bronzéremmel rendelkező seven
baris német versenyző volt az ellenfél.
A török származású szintén fiatal ver-
senyző boksz és kick-boksz versenye-
ken szerzi tapasztalatait. eddig a ring-
ben 50 mérkőzése volt, de nagy ta-
pasztalata is kevés volt ahhoz, hogy
ezen az estén méltó ellenfele legyen
Zolinak, mivel az első menet felénél
Zoltán egy hátsólábas felülről lecsa-
pódó köríves rúgás” kikapcsolta neki

az áramot”. Laszák KO-s győzelmet
aratott.

A mindkét mérkőzésnek az érdekes-
sége az, hogy a felkészülés során nagy
hangsúlyt kapott a boksz tudás fejlesz-
tése, mivel az ellenfelek egyik erőssége

ez volt, ennek ellenére mindkét ver-
senyzőnk pontosan kivitelezett KO
erejű rúgással győzött.☺

A kemény felkészülés utáni első visz-
szajelzés így pozitívan zárult, ez remél-
hetően a jövő héten kezdődő Utánpót-
lás Vb-re utazó öt versenyzőnknek is
nagy önbizalmat fog adni. ☺

gI

szombathelyi nemzetközi Kick-box gála
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A Magyar Lovas Szövetség fo-
gathajtó Bajnokságokra vonat-
kozó Szabályzata értelmében:

a c kategóriás amatőr sport, mint tö-
megsport feladata – többek között – a
fogatsport széleskörű népszerűsítése,
az amatőrök versenyszerű sportolási
feltételeinek megteremtése. A sportág
fejlődésével párhuzamosan sok válto-
záson ment át, alapjai azonban válto-
zatlanok – azaz három versenyszámból
áll ma is egy-egy fogathajtó verseny –
díj-, maraton- és akadályhajtásból.

Az akadályhajtás az idegek csatája.
Látványán és szépségén felül egy tö-
kéletes fogat, ló és hajtó harmóniáját
is megköveteli. A pálya távolsága 600-
800 m, 20 kapuval nehezített, benne
2-4 összetett elem. A versenykocsik,
hátsó keréknyomtávjához igazított

bójapárok között kell áthajtani a pá-
lyarajz szerinti vonalvezetésnek meg-
felelő sorrendben. A bóják tetején 1-1

labda van, s a versenyzőknek úgy kell
közöttük keresztülhajtani, hogy a labda
ne essen le. Az akadályokat dobogó és
különféle kombinációk tarkítják,
emelve ezzel a küzdelem nehézségét és

csigázva a nézők érdeklődését. A hi-
bátlan és alapidőn belül hajtók között
összevetés dönt a versenyszám végső

helyezéseiről, de ez már a vég-
eredményt – egyéni és
csapatversenyben nem be-
folyásolja.

2014. július utolsó napjai-
ban Tökölön is versenyre
gyűltek össze e sportágat
kedvelők. előtte izgatottan
készülődtek, szervezkedtek
a helyi Lovas-klub tagjai, és
önkéntes segítői. Izgatottsá-
gukat fokozta az elmúlt

hetek esős időjárása is, vajon kedvez-
e a szerencse 2014. július 26-27-én? 

Az első napot a tököli közösségek,
civil szervezetek főzőversenye
színesítette. Ínycsiklandó illatok,
hangulatos zene, jókedv, sétako-
csikázás lehetősége fogadta a
lovas-pályára látogatókat.

Bánhatta aki távolmaradt, és
nem kóstolt bele a bográcsok-
ban rotyogó finomabbnál-fino-
mabb ételekbe, a jó hangu-
latba, mert így a nótázás élmé-
nyétől is megfosztotta magát.

2014. július 27-én 22-ik alkalommal
került megrendezésre a Lovas napok
keretében az egyes- és kettes fogat-
hajtó verseny, ahol 5 megyéből 29
fogat állt rajthoz. Sajnos sokan hiá-

nyoztak.
A Lovas napok szervezésekor

céljaink egyike a lovassport
népszerűsítése, kellemes sza-
badidő eltöltése, ahol a csalá-
dok, barátok jó hangulatban
szórakoznak, és városunk
életét is színesítjük. A korábbi
évekhez képest újdonságot je-
lentett, hogy idén az amatőrök
mellett már a c kategóriás haj-
tók is részt vettek a versenyen.

A kettes-fogathajtó mezőnyben több
hajtó nem várt izgalmakat okozott
saját magának, lovainak és szurkolói-
nak is egyaránt.

Köszönjük a részvételt a versenyzők-
nek, értük és velük izguló családtag -
jaiknak, a lovassportot, lovakat kedvelő
szurkolóknak, és mindenkinek, aki a
lovas pályán töltötte ezt a kellemes va-
sárnapot.

Klubunk tagjai és vezetősége nevé-
ben köszönjük a támogatást Tököl
önkormányzat Képviselő-testületé-
nek, Hoffman Pál polgármesternek, a
Dunagép Zrt. Vezetőségének. 

a fogatsport a fogatló értékének mércéje (Lázár Vilmos)
– Jó hangulatú versenyek a Tököli Lovasnapon –
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Köszönjük a segítséget a Mentőszol-
gálatnak, Dr. Szakács endrének, a
Huszároknak, Tornyossy Lászlónak, és
minden kedves barátunknak, a pálya-
szolgálatnak, és mindenkinek, aki a

finom ételek elkészítésében, és kiszol-
gálásában segítségünkre volt.

e versennyel tisztelegtünk is a közel-
múltban eltávozott nagyon kedves
Tolna megyei lovas sporttársunk győr-
Varga András emlékére. Andrással

az élet sodrása és a ló szeretete hozott
össze bennünket. 20 évig minden
alkalommal kalapot emelt a startnál,
hogy lovaival együtt eredményesen tel-
jesítse a feladatot.

Tököli Lovas klub Vezetősége

Kedves gyerekek!
„Gyermekszemmel a Lovas nap” címmel várunk Tőletek
egy történetet.
Terjedelme: maximum 1 gépel oldal (max. 3000 karakter).

nyeremény: 3 személyes 1 órás kocsikázás Tökölön.
Beküldési határidő: 2014. november 30.
Beküldési cím: Tököli Polgármesteri Hivatal
2316 Tököl, fő út 117. A nyertest kiértesítjük.

eredMényeK:

• Egyes fogat 
„C” Összetett eredmény:

1. Bakó János
2. gnyálin jános

• Egyes fogat 
„SZLV” Összetett 
eredmény:

1. Pergel Imre
2. Csepelszigeti adrienn
3. ágics antal
4. Marlyn lászló
5. Kósa Olivér

• Kettes fogat 
„C” Összetett eredmény:

1. Zólyomi László
2. Kiss Sándor
3. id. Semjén Attila
4. Virág Zoltán
5. Vida Károly
6. Zele géza
7. Bodnár csaba
8. Tóth Imre
9. Taligás Menyhért
10. gnyálin jános
11. pesuth pál
12. Csepelszigeti zoltán
13. Szentesi Vajk
14. gelencsér János

• Kettes fogat 
„SZLV” Összetett 
eredmény:

1. fegyverneki Sándor
2. istvánov istván
3. Marlyn lászló
4. csanaki Tibor
5. Müller jános
6. Kovács Anita

• Vadászhajtás 
Egyes fogat:

1. Pergel Imre
2. Kósa Olivér
3. Csepelszigeti adrienn
4. gnyálin jános
5. Bakó János
6. ágics antal

• Vadászhajtás 

Kettes fogat:

1. Zólyomi László

2. gnyálin jános

3. Zele géza

4. fegyverneki Sándor

5. id. Semjén Attila

6. pesuth pál

7. Kiss Sándor

8. Csepelszigeti zoltán

9. Tóth Imre

10. Virág Zoltán

11. Müller jános

12. Taligás Menyhért
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